
1 

 

Gmina Zaniemyśl 

Sesja Rady Gminy 

RG.0002.16.2018-2023 

Protokół nr XVI/2019 

XVI Sesja Rady Gminy w dniu 27 grudnia 2019 r. 

Obrady rozpoczęto 27 grudnia 2019 r. o godz. 10:00, a zakończono o godz. 13:37 tego 

samego dnia 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Bartosz Biskup 

2. Justyna Dąbrowska 

3. Alina Frąckowiak 

4. Katarzyna Gomułkiewicz 

5. Tomasz Grabowski 

6. Jerzy Grześkowiak 

7. Jolanta Jóźwiak 

8. Kamila Kołacka 

9. Paweł Kurpik 

10. Zbigniew Łyszczarz 

11. Michał Marciniak 

12. Bartłomiej Mieloch 

13. Ewaryst Pankowski 

14. Marek Stroiwąs 

15. Ewa Wiatr-Gawlak 

1. Otwarcie sesji, powitanie Radnych i zaproszonych gości. 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska otworzyła obrady XVI sesji Rady 

Gminy Zaniemyśl oraz powitała przybyłych na sesję, przedstawiła porządek obrad sesji: 

1. Otwarcie sesji, powitanie Radnych i zaproszonych gości. 

2. Stwierdzenie quorum Radnych. 
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3. Informacje Wójta z działalności międzysesyjnej. 

4. Interpelacje i zapytania Radnych. 

5. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

6. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności przez osoby 

bezdomne za pobyt w schronisku dla osób bezdomnych oraz schronisku dla osób 

bezdomnych z usługami opiekuńczymi; 

2) w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty dla nieruchomości, na których 

zamieszkują mieszkańcy; 

3) w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości z terenu Gminy Zaniemyśl; 

4) w sprawie ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi za 

rok od domku letniskowego lub od innej nieruchomości wykorzystywanej na cele 

rekreacyjno-wypoczynkowe; 

5) w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie Zaniemyśl dla 

potrzeb zwrotu kosztów przewozu niepełnosprawnych dzieci, młodzieży, uczniów                 

i ich opiekunów do i z przedszkola, oddziału przedszkolnego w szkole podstawowej, 

innej formy wychowania przedszkolnego, ośrodka rewalidacyjno-wychowawczego, 

szkoły podstawowej albo szkoły ponadpodstawowej, na rok szkolny 2019/2020; 

6) w sprawie powołania zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników; 

7) w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl; 

8) w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl; 

9) w sprawie uchwały budżetowej Gminy Zaniemyśl na rok 2020: 

1) odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem; 

2) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o projekcie 

uchwały budżetowej; 

3) odczytanie opinii Komisji Rady Gminy Zaniemyśl; 

4) odczytanie stanowiska Wójta Gminy w sprawie opinii i wniosków Komisji 

Rady oraz Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o projekcie uchwały 

budżetowej. Stanowisko to zawiera również autopoprawki do projektu uchwały 

budżetowej; 

5) dyskusja nad wniesionymi autopoprawkami i ich przegłosowanie; 

6) odczytanie projektu uchwały budżetowej zawierającej autopoprawki Wójta 

oraz uwagi zawarte w opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu; 

7) głosowanie uchwały. 
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7. Wolne głosy i wnioski. 

8. Zamknięcie sesji. 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, Szanowni Państwo, składam wniosek o wycofanie                                 

z porządku dzisiejszej sesji z punktu 6, podpunktu 4 -  w sprawie ryczałtowej stawki opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi za rok od domku letniskowego lub od innej 

nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno-wypoczynkowe, spowodowane jest to 

tym, że po konsultacjach z Regionalną Izbą Obrachunkową, Kolegium wielokrotnie 

wypowiadało się negatywnie w sprawie tak późnego ustalenia tej stawki ryczałtowej, gdyż 

opłata jest na rok, a więc powinna obowiązywać od 1 stycznia, a wiecie Państwo, że te 

uchwały muszą się ukazać w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego i mając 

dzisiaj 27 grudzień jest to raczej w opinii inspektorów Regionalnej Izby Obrachunkowej 

niemożliwe, żeby to weszło w życie jeszcze w tym roku, ta uchwała, tak, że stawki tej opłaty 

ryczałtowej, Szanowni Państwo, pozostaną dla domków letniskowych i nieruchomości innych 

wykorzystywanych na cele rekreacyjno-wypoczynkowe, stawki pozostaną takie jak są 

obecnie obowiązujące 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, był to wniosek formalny w związku                

z tym przegłosujemy wycofanie z porządku obrad z punktu 6 – podpunktu 4) podjęcie 

uchwały w sprawie ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi za 

rok od domku letniskowego lub od innej nieruchomości wykorzystywanej na cele 

rekreacyjno-wypoczynkowe 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz, chciałam zapytać jak w takiej sytuacji wybrniemy ze 

śmieciami niesegregowanymi, które teraz miały być inaczej, jest obowiązek segregacji, w 

przypadku braku segregacji są naliczane opłaty podwyższone, dotychczasowa uchwała tego 

nie przewiduje, jak z tego wybrniemy 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, my jeszcze w tej chwili, te uchwały, które będą dzisiaj 

podejmowane w trakcie dzisiejszej sesji działamy na podstawie starego Regulaminu, 

Regulamin ten nie przewiduje tych rzeczy, które są zapisane w tej nowej ustawie, która 

weszła we wrześniu i tutaj jeżeli chodzi o te nieruchomości, większość, prawie wszystkie te 

nieruchomości zgłosiły, że nie będą segregować, niestety musimy to przyjąć z tym, że opłata 

od nich będzie wyższa niż proponowana teraz, zgodnie z nową ustawą, tak więc tutaj 

finansowo gmina nie powinna ponieść strat z tego tytułu, że ta uchwała nie będzie od                       

1 stycznia wchodziła w życie  
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Głosowano wniosek w sprawie: 

wycofanie projektu uchwały zapisanego w pkt 6, ppkt 4 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz 

Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Michał 

Marciniak, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Kamila Kołacka 

NIEOBECNI (1) 

Bartłomiej Mieloch 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, porządek obrad dzisiejszej sesji jest 

następujący: 

 

1. Otwarcie sesji, powitanie Radnych i zaproszonych gości. 

2. Stwierdzenie quorum Radnych. 

3. Informacje Wójta z działalności międzysesyjnej. 

4. Interpelacje i zapytania Radnych. 

5. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

6. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności przez osoby 

bezdomne za pobyt w schronisku dla osób bezdomnych oraz schronisku dla osób 

bezdomnych z usługami opiekuńczymi; 

2) w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty dla nieruchomości, na których 

zamieszkują mieszkańcy; 

3) w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości z terenu Gminy Zaniemyśl; 

4) w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie Zaniemyśl dla 

potrzeb zwrotu kosztów przewozu niepełnosprawnych dzieci, młodzieży, uczniów                 

i ich opiekunów do i z przedszkola, oddziału przedszkolnego w szkole podstawowej, 
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innej formy wychowania przedszkolnego, ośrodka rewalidacyjno-wychowawczego, 

szkoły podstawowej albo szkoły ponadpodstawowej, na rok szkolny 2019/2020; 

5) w sprawie powołania zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników; 

6) w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl; 

7) w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl; 

8) w sprawie uchwały budżetowej Gminy Zaniemyśl na rok 2020: 

1) odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem; 

2) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o projekcie 

uchwały budżetowej; 

3) odczytanie opinii Komisji Rady Gminy Zaniemyśl; 

4) odczytanie stanowiska Wójta Gminy w sprawie opinii i wniosków Komisji 

Rady oraz Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o projekcie uchwały 

budżetowej. Stanowisko to zawiera również autopoprawki do projektu uchwały 

budżetowej; 

5) dyskusja nad wniesionymi autopoprawkami i ich przegłosowanie; 

6) odczytanie projektu uchwały budżetowej zawierającej autopoprawki Wójta 

oraz uwagi zawarte w opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu; 

7) głosowanie uchwały. 

7. Wolne głosy i wnioski. 

8. Zamknięcie sesji. 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia porządku obrad po dokonanej zmianie tj. wykreśleniu w pkt. 6 - ppkt 4.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz 

Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew 

Łyszczarz, Michał Marciniak, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (1) 

Bartłomiej Mieloch 

 

2. Stwierdzenie quorum Radnych. 
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Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska na podstawie listy obecności oraz 

Radnych obecnych na dzisiejszej sesji stwierdzam, że w obradach bierze udział 14 Radnych, 

co stanowi liczbę wystarczającą do podejmowania prawomocnych uchwał. Lista obecności 

Radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

3. Informacje Wójta z działalności międzysesyjnej. 

Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni Państwo informacje z okresu 

międzysesyjnego rozpocznę od zarządzeń, które wydałem, zarządzenia zmieniały budżet  

na rok 2019 

• z dnia 03.12.2019 r., w którym dokonano przeniesień między rozdziałami                                   

i paragrafami na pokrycie wydatków związanych z ćwiczeniem obronnym - Akcją 

Kurierską, realizowaną przez kurierów będących pracownikami Urzędu Gminy – 

kwota 235,00 zł; 

Dodatkowo po stronie dochodów i wydatków wprowadzono zmiany w dotacjach celowych, o 

których poinformował Wojewoda Wielkopolski, na zadana które realizuje OPS                                

w Zaniemyślu: 

➢ 85213 § 2030 - 484,00 zł; 

➢ 85214 § 2030 - 4.000,00 zł; 

➢ 85216 § 2030 - 6.000,00 zł.; 

 

• z dnia 06.12.2019 r., w którym dokonano przeniesień między rozdziałami                                   

i paragrafami na wydatki związane z utrzymaniem gotowości bojowej przez jednostki 

OSP z terenu Gminy Zaniemyśl – kwota 2.000,00 zł oraz zgodnie z potrzebami OPS                             

w Zaniemyślu przeniesiono między paragrafami i rozdziałami ogólną kwotę 2.447,00 

zł. 

Dodatkowo po stronie dochodów i wydatków wprowadzono zmiany w dotacjach celowych, o 

których poinformował Wojewoda Wielkopolski, na zadana które realizuje OPS                                

w Zaniemyślu: 

➢ 85501 § 2010 +687.485,00 zł jest to pomoc państwa w wychowywaniu dzieci; 

 

• z dnia 16.12.2019 r., w którym dokonano przeniesień między rozdziałami                                

i paragrafami: 

➢ środki na zapłacenie raty za zakup kompleksu pałacowego w Łęknie w kwocie 

220.000,00 zł przeniesiono powrotnie do paragrafu 6060; 

➢ na zakup usług przez Urząd Gminy Zaniemyśl – kwota 7.800,00 zł; 
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➢ zgodnie z potrzebami CUW w Zaniemyślu przede wszystkim na zakup artykułów 

biurowych – kwota 10.296,00 zł; 

➢ zgodnie z potrzebami oświaty przeniesiono między rozdziałami i paragrafami 

ogólną kwotę 34.600,00 zł, przede wszystkim na opłacenie ogrzewania i zakup 

energii elektrycznej oraz na wynagrodzenia i pochodne od wynagrodzeń.  

Po stronie wydatków wprowadzono również zmiany w ramach dotacji dla Stowarzyszenia na 

rzecz Rozwoju Oświaty i Kultury na Wsi z siedzibą w Pigłowicach. Kwota dotacji dla w/w 

Stowarzyszenia nie zmieniła się, przeniesiono tylko kwotę 3.000,00 zł między rozdziałami: 

• 80101 § 2590  +3.000,00 zł; 

• 80103 § 2590  -1.300,00 zł; 

• 80110 § 2590  -1.700,00 zł. 

 

kolejne informacje dotyczące naszego mienia komunalnego 

podpisałem w okresie tym dwa zarządzenia: 

 

• nr 109 z dnia 09.12.2019 r. w sprawie ogłoszenia wykazu nieruchomości 

przeznaczonej do wydzierżawienia w drodze bezprzetargowej, wykaz dotyczy 

wydzierżawienia  na rzecz Zakładu Gospodarki Komunalnej w Zaniemyślu Sp.                    

z o.o.,  nieruchomości stanowiącej sanitariat publiczny w Zaniemyślu;  

• nr 110 z dnia 09.12.2019 r. w sprawie ogłoszenia wykazu nieruchomości 

przeznaczonej do wynajęcia w drodze bezprzetargowej, Stowarzyszeniu na rzecz 

Rozwoju Gminy Zaniemyśl „WUCHTA WIARY”, pomieszczeń w budynku 

zlikwidowanej szkoły podstawowej w Czarnotkach wraz gruntem o pow. 2.815 m2, z 

przeznaczeniem na prowadzenie Niepublicznego Przedszkola „MALI ODKRYWCY”. 

 

20 grudnia 2019 r. podpisałem akt notarialny dotyczący przeniesienia własności  na rzecz 

Gminy Zaniemyśl, nieruchomości oznaczonej o pow. 1,9152 ha, położonej w m. Śnieciska, 

stanowiącej zabytkowy park, nieruchomość została nabyta od Rolniczego Kombinatu 

Spółdzielczego Śnieciska  za cenę  91.700,00 zł.; 

 

w okresie międzysesyjnym nasza spółka, Zakład Gospodarki Komunalnej wybudował 

nowy odcinek sieci wodociągowej długości 180 mb przy ulicy Tartacznej w miejscowości 

Łękno, usuwał jak zwykle na kolektorze kanalizacji sanitarnej przy ulicy Średzkiej                           

w Zaniemyślu, spółka wykonała cztery przyłącza wodociągowe i dwa przyłącza kanalizacji 

sanitarnej, wymieniono 36 sztuk wodomierzy u odbiorców wody ponadto Zakład wykonywał 

prace porządkowe na terenie Gminy Zaniemyśl, spółka ogłosiła nabór na stanowisko 
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pracownika administracyjno-biurowego, konkretnie pracownik ten będzie pracował na hali 

widowiskowo-sportowej  

 

kolejne informacje z zakresu oświaty 

ważniejsze wydarzenia w placówkach oświatowych 

     

Szkoła Podstawowa w Śnieciskach 

• w Szkole z udziałem nauczycieli, uczniów i rodziców przeprowadzono zbiórkę 

żywności dla Domu Dziecka w Kórniku-Bninie, 

• 21 grudnia uczniowie wystąpili w koncercie bożonarodzeniowym dla osób 

samotnych z Gminy Zaniemyśl, wcześniej podobny koncert odbył się również                     

w Szkole; 

                

Szkoła Podstawowa w Zaniemyślu 

• 3 grudnia ogłoszono wyniki konkursu organizowanego przez bank BNP Paribas 

„Dzieciaki do rakiet”, Szkoła została laureatem i otrzyma sprzęt sportowy do gry                    

w tenisa a nauczyciele profesjonalne szkolenie, mające na celu nabycie umiejętności 

prowadzenia zajęć tenisowych,     

• 5 grudnia wolontariusze ze Szkolnego Koła Wolontariatu wraz z opiekunem wzięli 

udział w spotkaniu z okazji Międzynarodowego Dnia Wolontariusza w Środzie Wlkp., 

po spotkaniu zbierano w szkole dary dla ogrzewalni w Poznaniu, 

• 12 grudnia uczniowie Szkoły wraz z opiekunami Samorządu Uczniowskiego 

wystawili jasełka dla emerytowanych nauczycieli i pracowników szkoły, natomiast 16 

grudnia uczniowie wystawili przedstawienie dla podopiecznych Domu Pomocy 

Społecznej w Psarskim k. Śremu, którym wręczono również dary zebrane                          

w Szkole; 

 

w okresie od ostatniej sesji w Gminnym Ośrodku Kultury odbyły się: 

• 7 grudnia kiermasz świąteczny Przedszkola Samorządowego Kolorowy Świat, 

• 8 grudnia spotkanie z MIKOŁAJEM przygotowane przez Gminny Ośrodek Kultury  

i Skarbnicę Talentów Pani Agnieszki Skarbeckiej, 

• 12 grudnia – V Gminny Konkurs Poezji Patriotycznej zorganizowany przez 

Stowarzyszenie na rzecz rozwoju Gminy Zaniemyśl WUCHTA WIARY, 

• 14 grudnia kiermasz świąteczny przygotowany przez Szkołę Podstawową im. Jana 

Pawła II w Pigłowicach, 
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• 15 grudnia kiermasz świąteczny Przedszkola „Mali Odkrywcy” w Czarnotkach, 

• 21 grudnia odbyły się jasełka dzieci z Przedszkola „Kolorowe Brzdące”                                  

w Zaniemyślu; 

 

 

w okresie międzysesyjnym Biblioteka Publiczna:  

• w dniu 29 listopada Biblioteka zorganizowała dla dzieci oraz dorosłych wróżby 

andrzejkowe,  

• kolejne spotkanie Dyskusyjnego Klubu Książki, działającego przy Bibliotece odbyło 

się w dniu 10 grudnia, 

• 12 grudnia odbyły się ostatnie zajęcia dla grupki seniorek w roku bieżącym,  

• odbyła się I edycja akcji pn. „Samorządowcy czytają dzieciom”, dzieci z Przedszkola  

Samorządowego z Zaniemyśla miały okazję przez trzy dni słuchać świątecznych 

opowiadań w naszej placówce, zaproszenia do głośnego czytania dzieciom przyjęły 

Panie:  

Sekretarz Gminy Marta Tomys 

Radna Gminy Zaniemyśl Alina Frąckowiak 

Przewodniczącą Rady Gminy Zaniemyśl Justyna Dąbrowska 

zastępca kierownika Urzędu Stanu Cywilnego Danuta Sobkowiak 

• w ramach akcji „Przerwa na wspólne czytanie”, organizowanego przez Firmę Kinder 

Biblioteka otrzymała w dniu 19 grudnia dwie pufy oraz 10 sztuk książek o wartości 

300 złotych. 

 

Szanowni Państwo to wszystkie informację, które chciałem dzisiaj przedstawić, jeszcze jedna 

informacja, a właściwie zaproszenie na dzisiejsze uroczystości z okazji 101 Rocznicy 

Wybuchu Powstania Wielkopolskiego, o godzinie 18 – tej zostanie odprawiona masz święta  

w Kościele pw. św. Wawrzyńca, następnie przejście pod pomnik Powstańców 

Wielkopolskich, złożenie wiązanek i zniczy, natomiast akademia z okazji Powstania 

Wielkopolskiego odbędzie się 10 stycznia 2020 r., o godzinie 17 – tej w sali Gminnego 

Ośrodka Kultury w Zaniemyślu , dziękuję 
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Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, czy do złożonych informacji Wójta                  

z działalności międzysesyjnej są pytania, jeżeli nie, dziękuję Panie Wójcie, przechodzimy do 

punktu czwartego 

 

4. Interpelacje i zapytania Radnych. 

Interpelacji i zapytań nie złożono. 

 

5. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

Na XV sesji Rady Gminy Zaniemyśl dnia 2 grudnia 2019 r. nie zgłoszono interpelacji. 

 

6. Podjęcie uchwał: 

 

1) projekt uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności 

przez osoby bezdomne za pobyt w schronisku dla osób bezdomnych oraz schronisku dla 

osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi przedstawiła Pani Anna Zimmer, kierownik 

Ośrodka Pomocy Społecznej 

 

Głosowano w sprawie: 

ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności przez osoby bezdomne za pobyt                  

w schronisku dla osób bezdomnych oraz schronisku dla osób bezdomnych z usługami 

opiekuńczymi 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz 

Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew 

Łyszczarz, Michał Marciniak, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (1) 

Bartłomiej Mieloch 

 

Uchwała nr XVI/128/2019 stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu 

 

2) projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty dla nieruchomości, na których 
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zamieszkują mieszkańcy przedstawiła Pani Monika Niemier, kierownik Referatu 

Infrastruktury 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, w zeszłym roku o tej porze 

podnosiliśmy z 12 zł na 17 zł czyli o 5 zł, miało to nas uchronić i zabezpieczyć na dwa lata, 

podpisana umowa, jak sie okazuje nie zabezpieczyła nas, bo teraz z 17 zł podnosimy do 25 zł, 

czyli o 8 zł od osoby przed czym wiemy Panie Wójcie, bo to nam Pan powiedział, że ta 

stawka nie rekompensuje i nie bilansuje nam kosztów gospodarki odpadami w Gminie 

Zaniemyśl, i tak naprawdę należałoby ją podnieść do 28 zł od osoby, i tak szczerze 

powiedziawszy nie mamy innej możliwości przy takim systemie, przy takim podejściu do 

gospodarki odpadami, jesteśmy całkowicie zależni od zewnętrznych firm, które podnoszą 

koszty, podnoszone są koszty składowania odpadów, rosną koszty firm, które je wywożą, w 

zeszłym roku, o tej porze, mówiłam żebyśmy pomyśleli, żeby to nasz Zakład Komunalny 

zajął się gospodarką odpadami, gdzie można by było już bez przetargów, metodą in house 

przekazywać tą gospodarkę odpadami naszemu Zakładowi, nic nie zostało w tej kwestii 

zrobione,  to jest jakieś wyjście, bo tak naprawdę rzecz biorąc, jeżeli w tej chwili wiemy, że  

stawka powinna wynosić 28 zł to w przyszłym roku ona będzie jeszcze wyższa i będziemy 

pewnie tak płacić jak w Gminie Dominowo ponad 30 zł od jednej osoby, wiemy też, że 200 

tys. złotych mamy, nasi mieszkańcy mają zaległości z tytułu nie zapłaconych rachunków za 

odpady i tak naprawdę nie ma pomysłu Panie Wójcie na to, żeby jakoś  uniezależnić się od 

tego, bo to jest ważne, żeby mieć alternatywę, naszą jedyną alternatywą jest podnoszenie 

kosztów, w tej chwili jest tylko i wyłącznie podnoszenie kosztów opłaty odpadowej ale 

pytanie jest,  jeżeli w tej chwili mamy już 200 tys. zł zaległości,  jeżeli będzie to tak cały czas 

podnosić, jakie będą zaległości w przyszłym roku 300,400 tys., one na pewno będą 

pokrywane z budżetu gminy, myślę, że to jest czas, jest najwyższy czas, żeby się zastanowić 

jak się uniezależnić, przynajmniej w pewnym stopniu, jest rozwiązanie, być może 

przekalkulowanie tego i mieć jakąś alternatywę w tym Zakładzie Gospodarki Komunalnej a 

druga rzecz, może jest też alternatywa w zmianie w samym naliczeniu tej opłaty, wiemy, że  

ustawodawstwa dał nie tylko możliwość ustalania opłaty od osoby, ale też inne możliwości, 

taka jest sytuacja i myślę, że po prostu trzeba się nad tym pochylić i to jest już najwyższy czas 

szkoda, że nie zrobiliśmy tego wcześniej  

Radny Michał Marciniak, chciałem  poruszyć bardzo ważną kwestię, jeżeli chodzi o kwestię 

tej uchwały,  mam nadzieję, że zostanie ona przegłosowana za chwilkę, pewnie nie tylko ja 

ale duża część Radnych będzie pytana przez mieszkańców Gminy Zaniemyśl dlaczego znowu 

podnosimy opłatę śmieciową, gdyż chciałem doprecyzować pewną kwestią, ponieważ 

uważam, że to się należy mieszkańcom Gminy Zaniemyśl, żeby mieli świadomość, że tak 
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naprawdę ta sytuacja nie miałaby najprawdopodobniej miejsca, gdyby nie fakt, że obecni 

rządzący podnieśli opłatę środowiskową z 70 do 170 zł  za tonę, automatycznie powoduje 

wzrost o średnio około po 150% tej opłaty i tym samym wysypisko śmieci w Jarocinie 

podniosło opłatę za tonę wywózki śmieci z 220 na 380 złotych do tego dochodzą kolejne 

zapisy jakie są w nowej ustawie uchwalonej przez obecnie rządzących, że tabor, który 

zajmuje się wywozem śmieci powinien zostać doposażony w systemy monitoringu 

mianowicie w systemy GPS, żeby wiedzieć, gdzie te śmieci jeżdżą, czy nie ma jakiejś 

wywózki, dodatkowo każda  śmieciarka ma być doposażonych w kamery monitorujące jakie 

śmieci są wywożone i z tego, co ja zrozumiałem te śmieci mają być umiejscowione z przodu 

śmieciarki i z boku, i z tyłu,  proszę zwrócić uwagę jakie to są duże koszty dla takiego 

chociażby przedsiębiorstwa ze Śremu, ja tutaj nie bronię, tylko  chcę, żeby mieszkańcy byli 

świadomi, że tak naprawdę my jako samorząd zostajemy postawieni przed faktem 

dokonanym, to znaczy, ustawodawca, czyli rząd po prostu ustanawia jakąś ustawę, którą 

przegłosowuje, wchodzi ona w życie i po raz kolejny my jako samorząd, zresztą nie tylko my 

jako samorząd Gminy Zaniemyśl, ale jak większość samorządów w Polsce, praktycznie  

wszystkie, zostajemy z tym tak naprawdę sami, tak, że to jest jakby konsekwencja takiej, a nie 

innej polityki obecnie rządzących bez względu na sympatią, czy antypatią prostu 

przedstawiam Państwu fakty i też mam nadzieję, że mieszkańcy, którzy to oglądają będą 

wyciągać stosowne wnioski, że to nie jest nasze widzimisię mówiąc kolokwialnie, tylko 

prostu jest taka polityka, Szanowni Państwo, żeby coś komuś dać, mamy bardzo mocno 

rozbudowany system socjalny, trzeba, gdzieś komuś zabrać i to się właśnie w tym momencie 

dzieje, dziękuję bardzo 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, Szanowni Państwo, Pan Radny Marciniak rzeczywiście 

zwrócił uwagę na rzeczywiste fakty, które powodują, że odpady produkujemy wszyscy, ja 

uważam, przede wszystkim opłata środowiskowa powoduje ten wzrost, a więc tam gdzie są 

składowane odpady zmieszane, których jest najwięcej z naszej gminy i ze wszystkich gmin 

tam za każdą tonę, chyba w tym roku, wzrosło do 175 z 75 złotych, a więc o 100 złotych 

wzrost nastąpił, nie wiem co będzie w przyszłym roku, zgodnie z harmonogramem ta opłata 

ma wzrosnąć, środowiskowa narzucona przez ministerstwo czy przez rząd, bodajże do 240 

złotych, tak, że my tutaj rzeczywiście nic nie możemy w tym temacie zrobić, gdyż ten, który 

odbiera odpady  za każdy kilogram czy tonę musi odprowadzać opłatę, tą środowiskową, i to 

generuje też poważnie wzrost tej ceny, tutaj Pani Przewodnicząca mówiła, że nic nie 

zrobiono, oczywiście Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado robimy i myślimy, analizujemy, a 

nie tylko tak sobie od „A” do „Z” tylko podnosimy opłaty itd., staramy się to, mając na 

uwadze naszych mieszkańców itd., nie podnosić, żeby spółka wywoziła nasze odpady, ale ja 
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się zapytam, Pani Przewodnicząca i Wysoka Rado, żeby spółka nasza wywoziła odpady 

trzeba kupić pojazdy, trzeba zatrudnić ludzi, pracowników, żeby ten system obsługiwali, to 

nie wystarczy jeden pojazd, bo to trzeba odpowiedni pojazd, a to też ustawa narzuca, zakupić, 

który nie kosztuje chyba nawet więcej niż milion złotych i dodatkowo zatrudnić pracowników 

i pozostałe też, starać się jakiś zakupić samochód do zbierania odpadów tych, które 

segregujemy i też koszt byłby znaczny, obojętnie czy to by spółka wzięła w leasing czy 

kredyt, liczyła by sobie też koszty, te wszystkie koszty związane z odbiorem plus koszty 

spłaty tego kredytu, myślę, że są, Szanowni Państwo, i to wiele gmin jest, realizuje przez 

własne spółki też odbiór odpadów komunalnych i też tam te opłaty wzrastają, przykładem jest 

Środa, myślę, że Śrem to realizuje też i powodem nie jest to, że nasza spółka nie realizuje 

powiedzmy tych, szczególnie odbioru odpadów komunalnych, bo za odpady tam gdzie 

składujemy to musimy płacić odrębnie, tutaj akurat mamy w przetargu jeszcze i odbiór, i 

zagospodarowanie realizuje u nas spółka – Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej                       

w Śremie, zmiana sposobu naliczenia opłaty, oczywiście, proszę o jakieś sugestie, 

potrzebujemy określone pieniądze, czy my będziemy liczyć od wody zużycia, a to generuje 

większe koszty, będzie to trzeba przeliczać itd., czy jakąś inną formę co ustawodawca 

przewidział, możemy, możemy to realizować czy jakiś większych czy mniejszych kosztach 

ale jakie środki z opłaty potrzebujemy od mieszkańców to wiemy po przetargach, czy po jakiś 

innych kosztach związanych z tym, tak, że nie jest tak, że my, czy ja nie analizuję tego cały 

czas, nad tym tematem się pochylamy ale widzimy, że nie tylko w naszej gminie, nie tylko                  

w naszym powiecie ale w całym kraju musi być, moim zdaniem, zmiana przede wszystkim 

odgórna, a więc ilość opakowań, część opakowań powinna być, moim zdaniem, zwrotna                     

i wtedy ta ilość odpadów by u nas, w całym kraju, u nas w naszej gminie by była mała, 

dopóki tego systemu nie zmienimy no to tak mamy jak jest w tej chwili i problem jest                        

z segregacją nie wiem czy Państwo o tym wiecie, że dzisiaj za zbierane tworzywa sztuczne                     

w tych workach to  Przedsiębiorstwo, które odbiera wysyła do recyklingu, powinna wysłać do 

recyklingu do firm, które przerabiają niestety trzeba za to  płacić, kiedyś firma, która 

przerabiała te plastyki itd. to płaciła za dostawę dzisiaj jest odwrotnie nawet słyszę, że za 

makulaturę też, tyle jest tej makulatury, że te przedsiębiorstwa, które przerabiają tą 

makulaturę jako surowiec wtórny też żądają sobie opłaty i to wszystko generuje te wszystkie 

koszty, które niestety na nas wszystkich spadają, nie jest dla mnie przyjemnością, Szanowni 

Państwo, żebym wnosił kolejny raz o zwiększenie opłaty za gospodarowanie odpadami czy na 

odbiór tych odpadów od naszych mieszkańców, bo przecież wszyscy płacimy i wiemy dzisiaj 

już analizując wiemy, że podatki od nieruchomości, które są taką tutaj, też nie podnosić, bo 

już za wysokie są to opłata śmieciowa czy za gospodarowanie odpadami już wielokrotnie 
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będzie przewyższało na niektórych nieruchomościach ten podatek słynny od nieruchomości, 

który Rada Gminy jest w stanie uchwalić i stawki ustalić dla wszystkich mieszkańców 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz, po części już Pan Wójt powiedział to co chciałam 

powiedzieć, to pewnie nie zabrzmi optymistycznie, ale po prostu nie można się spodziewać, 

że zagospodarowanie odpadów będzie tanie, to nie może tak być, śmieci łatwo się produkuje, 

a bardzo trudno je unieszkodliwia i zabezpiecza, dlatego są tak wymagania wprowadzone 

ustawą, trudno tu mieć pretensje do ustawodawcy, że spodziewa się, że zagospodarowanie 

będzie prowadzone w sposób bezpieczny i kontrolowany, stąd duże wymogi no i właściwie 

tylko tyle, produkujemy dużo śmieci wszyscy i dlatego to jest drogie, bo nie da się tego zrobić 

tanio, opłata środowiskowa, która była tutaj przywołana to jest opłata za składowanie śmieci 

czyli w sumie najgorszy sposób zagospodarowania, składowanie to jest ostatnie, które 

powinniśmy robić z naszymi śmieciami, one powinny być przetwarzane, odzyskiwane, to na 

razie nam, w naszej gospodarce nie wychodzi, jest słabe, wybieramy właściwie ten najgorszy 

sposób, stąd są te koszty i faktycznie potrzeba tu rozwiązań systemowych, ta opłata, którą 

mamy podnieść zaraz za chwilę, ona ma nam zapewnić odbiór śmieci od 1 stycznia, bo 

byłoby wypowiedzenie tej umowy, nie chcemy zostać z naszymi posesjami zawalonym 

śmieciami więc wybieramy taką opcję, kto ma ponieść te koszty, jeżeli nie ci, którzy 

produkują te śmieci, czyli my wszyscy, jest to po prostu brudna robota, mówiąc kolokwialnie 

i stąd są wysokie koszty, nikt tego nie zrobi taniej, obojętnie jak będziemy szukać 

rozwiązania, ale najprostszym sposobem jest po prostu mniej produkować śmieci to jest apel 

do każdego sumienia, każdego z nas, tego nie da się zmienić systemowo 

Radna Jolanta Jóźwiak, ja tutaj chciałem, Panie Wójcie i Wysoka Rado, wspomnieć, że na 

Komisji przymierzaliśmy się do kalkulacji tej stawki, Pani Przewodnicząca wspomniała, że ta 

stawka powinna coś oscylować w granicach 28 zł, żeby nam pokryła właśnie koszty, które 

właśnie wiemy, że poniesiemy w takiej wysokości, tak że podejmując taką uchwałę, w której 

proponowane są niższe stawki mam pytanie, kto pokryje właśnie ten deficyt tym bardziej, że 

wiemy, że nasz to budżet jest tak obciążony wydatkami, że powiększymy jeszcze ten deficyt 

w naszym budżecie, trzeba by się zastanowić czy nie spojrzeć na to i urealnić tak 

rzeczywiście jak koszty na to wskazują  

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, Szanowni Państwo, Wysoka Rado, kto pokryje tą różnicę,  

no budżet,  nie ma innego wyjścia, to nie przyjedzie ktoś z pieniędzmi i tą różnicę między, z 

tym co zbieramy, a tym co musimy zapłacić, da nam na to pieniądze oczywiście to Państwo 

decydujecie jaka stawka będzie, ja proponuję podniesienie tej opłaty, która nie wiem, czy ona 

wystarczy nam w przyszłym roku, cały rok już nie będzie, 25, jeżeli Państwo zaproponujecie 
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podniesienie tej opłaty na tą stawkę 28 i przegłosujecie to ja będę realizował, Rada jest od 

tego, myśmy przeliczali w różne sposoby, oczywiście tracimy w przyszłym roku, bo 

podwyżka wejdzie w życie od 1 marca, a nie od stycznia, lutego, gdyż musimy teraz czekać, 

aż Uchwała będzie przez Państwa podjęta następnie Wojewoda, prawnicy muszą przeglądać 

wydrukować w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego i dopiero Uchwała 

nabiera mocy prawnej, następnie możemy wszystkim właścicielom nieruchomości 

przekazywać informacje, że od 1 marca opłata będzie wyższa, dlatego 2 miesiące mamy                   

w tym roku, jak to się mówi, w przyszłym roku będziemy mieli straty, przeliczyliśmy to                    

i wychodzi nam żeby zapłacić przez cały przyszły rok przy tych stawkach itd. zabraknie nam 

jak wszyscy zapłacą oczywiście mieszkańcy, czy właścicielem nieruchomości 30, parę 

tysięcy złotych będziemy na minusie przypominam, że według projektu budżetu, który 

złożyłem 15 listopada przy stawkach do tej pory obowiązujących i umowie, która obowiązuje 

jeszcze w dalszym z Przedsiębiorstwem Gospodarki Komunalnej byliśmy na minusie 78, to 

tyle, Państwo zdecydujcie jaka ma być stawka jak proponuję, żeby to było 25 zł będziemy 

musieli dołożyć z budżetu oczywiście musimy mieć też wszyscy świadomość jako wszyscy 

mieszkańcy naszej Gminy, ale nie tylko mieszkańcy ale również przebywający, że to będzie 

zapłacenie za dzikie wysypiska śmieci z tej opłaty, bo mamy też opłacać, czy inne rzeczy, 

które też powinno być opłacone, często Państwo mówicie, że kosze uliczne, że odbiór tych 

koszy też powinien być opłacany z opłaty śmieciowej, którą wnoszą wszyscy mieszkańcy 

oczywiście od wielu lat kosze uliczne kryjemy z budżetu, bo nie jesteśmy wstanie, 

największym problemem, który będziemy mieli, Szanowni Państwo, pod koniec przyszłego 

roku, a szczególnie od roku 2021, gdy przyjmiemy nowy Regulamin i będziemy musieli 

stosować się do nowego Regulaminu, problem też etatów, które będą obsługiwać system 

gospodarki odpadami w Gminie Zaniemyśl, bo dzisiaj to mamy po 1/8 etatu i praktycznie 

pracownicy realizują i opłatę śmieciową i inne zadania, które muszą realizować, system 

zostaje tak uszczelniony według nowego Regulaminu, który będziemy musieli przyjąć                         

i nowej ustawy, że praktycznie, można powiedzieć, że jeden pracownik od rana do wieczora 

będzie tylko obserwował, czy te pojazdy, które odbierają jeżdżą prawidłowo, czy te odpady, 

gdzie są na wioskach itd. w jakim kierunku jadą, bo tak to ustawodawca to narzucił, że gminy 

powinny obserwować co się dzieje z odpadami przez cały czas, zbieranymi na terenie naszej 

gminy, dlatego też przedsiębiorstwa mają wyższe koszty, już się zwróciły do Ministra                       

o vacatio legis, żeby te wszystkie kamery ten cały system monitoringu, który musi wdrożyć 

firma, która chce mieć koncesję i odbierać  komunalne odpady to też generuje znaczne koszty  

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska mówił Pan tutaj o 37 tysiącach, które 

nam będzie brakowało, na Komisji wspominał Pan, że 100 tys. nam nie wystarczy, że 
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będziemy musieli dołożyć około 100 tys. złotych z budżetu na gospodarkę śmieciową, skąd ta 

różnica 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, to znaczy, ja powiedziałem tak, 38 bodajże, tysięcy złotych 

przewidywana opłata po wzroście, a koszty związane z zapłaceniem Przedsiębiorstwu 

Gospodarki Komunalnej po aneksie, żeby opłacać wszystkie faktury, które będą nam 

wystawiali,  i tylko na to  na nic pozostałego żadnych pieniędzy, reszta to jest budżet, płacenie 

tylko faktur  Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej, taka jest różnica, a przecież my i na 

etaty częściowo, i na całe sprawy administracyjne, przykład podam, nie ma w projekcie 

budżetu ani w budżecie na przyszły rok, my musimy dostarczyć informacje do wszystkich 

właścicieli nieruchomość, że od 1 marca będzie podwyżka, to są też koszty, to też będzie parę 

tysięcy złotych,  nie robimy tego przez pocztę, bo poczta jest jeszcze droższa,  list polecony 

za potwierdzeniem odbioru, więc wysyłamy tam, gdzie musimy, ale do pozostałych będą 

umowy zlecenia, żeby to było taniej 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, o 37 tys. po aneksowaniu wzrastają 

nam koszty miesięcznie, fakturę, którą musimy zapłacić do Zakładu Komunalnego do Śremu, 

dwa miesiące mamy mniejsze wpływy, czyli to jest dwa razy po 37 tys. jeszcze nie 

uwzględnił tutaj Pan, nie powiedział Pan, że dopłacamy za kartą dużej rodziny, czyli to tak 

naprawdę wychodzi 100 tys. złotych dodatkowych z budżetu pieniędzy, które na gospodarkę 

śmieciową będą w tym roku przekazane to jest jedna rzecz, jeżeli chodzi o opłatę śmieciową 

to nie należy się spodziewać, że ona będzie malała, tylko ona będzie wzrastała, bo śmieci, tak 

jak Radna Gomułkiewicz powiedziała, składowania odpadów to już jest ostatni krzyk, to już 

nic więcej się nie da się robić w związku z tym te opłaty będą cały czas rosły, druga rzecz 

jaka jest to jest to, że praktycznie, jeżeli chodzi o przetargi, które się odbywają tutaj                            

w  naszych okolicznych gminach mamy tylko jednego oferenta i gmina tak naprawdę, chcąc 

żeby te odpady były otwieramy musi przyjąć jedną firmę, bo nie ma innej alternatywy, trzecia 

rzecz czy czwarta kontrola, kontrola, która powinna być, jeżeli chodzi o deklaracje,                            

o faktyczną liczbę ludności, która jest objęta tym systemem, być może faktycznie nie ma co 

oszczędzać na pracownikach, 1/8 etatu tylko po prostu pracownik, który zajmuje się 

odpadami kompleksowo powinien się nimi zająć całym tym systemem, a cały czas mówię, że 

po prostu uzależniając się tylko od jednego oferenta musimy być gotowi płacić coraz wyższe 

kwoty, coraz wyższe stawki, a taki Zakład Komunalny ze Śremu nie jest firma charytatywna, 

która będzie nam wywoziła za darmo, jeżeli oni mogą na tym zarabiać, to dlaczego nasz 

Zakład Komunalny nie może zarabiać, mówił Pan po milionie złotych za śmieciarkę, to jest 

koszt 800 tys. to jest koszt nowej śmieciarki, śmieciarka już, jak gdyby z drugiej ręki kosztuje 

około 400 tys. można ją leasingować, w związku tym to nie są jakieś nierealne koszty ale to 
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trzeba po prostu przekalkulować, ja nie mówię, że, że to będzie lek na wszystko, ale mając 

kalkulację wiemy na czym stoimy, a tak jest to tylko opowiadanie o chmurach 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, muszę odnieść się, bo Szanowni Państwo, oczywiście tak to 

rozumiem, że Pani Przewodnicząca mówi, że ja jestem wszystkiemu winien i moi 

pracownicy, jesteśmy zdani na jednego oferenta, Szanowni Państwo, ogłaszamy przetarg 

nieograniczony przy wielkości przetargu, to jest przetarg unijny, a więc procedury są  dłuższe 

i mogą złożyć tutaj wszystkie firmy swoją ofertę, które mają koncesję na terenie gminy na 

wywóz odpadów,  ich jest parę, a składa nam jeden oferent,  nie zmusimy oferentów, żeby 

składali nam tutaj ofertę i składa jedno przedsiębiorstwo gospodarki komunalnej, z jednej 

strony Państwu powiem, bo też rozmawiałem z mieszkańcami na zebraniach itd., mieliśmy 

raz już inną firmę, parę lat temu, mieszkańcy mówili, nawet więcej zapłacimy ale chcemy ta 

firmę a nie tą, która nas obsługiwała, gdyż nie byli zadowoleni z  jakości usług, tak że każdy 

ma inne spojrzenie oczywiście my chcemy, żeby to była firma tania, żeby dobrze obsługiwała 

naszych mieszkańców, bo to jest podstawowy cel, żeby te odpady były dobrze odbierane 

mieszkańcy byli zadowoleni, oczywiście Szanowni Państwo,  możemy powiedzieć, ja też 

chciałbym powiedzieć, że ten nasz system i nasz Regulamin to nie ma w powiecie średzkim 

gminy, która pozwala wszystko od mieszkańców odbierać,  częstotliwości odbioru np.  

gabaryty przy każdym odbiorze wystarczy tylko zgłosić w danym dniu a nie raz, czy dwa razy 

w roku,  jest to uciążliwość dla właścicieli nieruchomości, bo muszą to trzymać przez pół 

roku czy przez parę miesięcy do takiego upublicznienia odbioru gabarytów, odbieramy 

dosłownie wszystko co na nieruchomości, jeżeli chodzi o odpady  powstaje, odbieramy gruz, 

przy drobnych remontach itd., myślę, że trzeba będzie się zastanowić  nad tym, czy tego typu 

niektóre rzeczy, frakcje itd.,  w nowym Regulaminie też ująć, bo myślę, że akurat z gruzem  

nie powinno być problemu, są firmy specjalistyczne, które mają kruszarki i wówczas to też 

będzie powodowało, że ta cena usług przedsiębiorstwa, które realizuje te usługi odbierania 

odpadów będzie daj Boże niższa 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, Panie Wójcie ja nie mam pretensji, że 

tylko jeden oferent stanął do tego przetargu, nie, tak nie powiedziałam to Pan sobie to 

dointerpretował, tylko w większości  gmin tak jest, że po prostu cieszą się, gdy jest dwóch, a 

jeżeli mamy jakąś inną alternatywę to zawsze jest wybór, więc o to tutaj chodzi, chodzi                        

o alternatywę, druga rzecz, jeżeli jest na terenie gminy PSZOK to nikt nie musi czekać na 

odwóz śmieci pół roku tylko może w każdej chwili na taki PSZOK zawieść gabaryty, gruz 

jeszcze inne frakcje, bo to też ustawodawca to zapisał, nie mamy takiego PSZOK-u                          

w związku tym bardzo dobrze, że jest to odbierane już bezpośrednio u źródła, bo  nie mamy 
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tego, gdzie zawieźć, tak jak to jest m.in. w gminie Środa Wielkopolska, gdzie można worki               

z zieleniną czy gabaryty zawieść bezpośrednio na punkt, który jest otwarty codziennie 

Głosowano w sprawie: 

wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia 

stawki tej opłaty dla nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy 

 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy Grześkowiak, 

Zbigniew Łyszczarz, Michał Marciniak, Ewaryst Pankowski, Ewa Wiatr-Gawlak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Marek 

Stroiwąs 

NIEOBECNI (1) 

Bartłomiej Mieloch 

Uchwała nr XVI/129/2019 stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu 

 

3) projekt uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości z terenu Gminy 

Zaniemyśl przedstawiła Pani Monika Niemier, kierownik Referatu Infrastruktury 

Głosowano w sprawie: 

wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej 

przez właścicieli nieruchomości z terenu Gminy Zaniemyśl 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 
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Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 

Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Michał 

Marciniak, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Justyna Dąbrowska 

NIEOBECNI (1) 

Bartłomiej Mieloch 

 

Uchwała nr XVI/130/2019 stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu 

5) projekt uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie 

Zaniemyśl dla potrzeb zwrotu kosztów przewozu niepełnosprawnych dzieci, młodzieży, 

uczniów i ich opiekunów do i z przedszkola, oddziału przedszkolnego w szkole 

podstawowej, innej formy wychowania przedszkolnego, ośrodka rewalidacyjno-

wychowawczego, szkoły podstawowej albo szkoły ponadpodstawowej, na rok szkolny 

2019/2020 przedstawiła Pani Marta Tomys, Sekretarz Gminy 

Głosowano w sprawie: 

określenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie Zaniemyśl dla potrzeb zwrotu kosztów 

przewozu niepełnosprawnych dzieci, młodzieży, uczniów i ich opiekunów do i z przedszkola, 

oddziału przedszkolnego w szkole podstawowej, innej formy wychowania przedszkolnego, 

ośrodka rewalidacyjno-wychowawczego, szkoły podstawowej albo szkoły 

ponadpodstawowej, na rok szkolny 2019/2020 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz 

Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew 

Łyszczarz, Michał Marciniak, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (1) 

Bartłomiej Mieloch 

 

Uchwała nr XVI/131/2019 stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu 



20 

 

6) projekt uchwały w sprawie powołania zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na 

ławników przedstawiła Pani Marta Tomys, Sekretarz Gminy 

Głosowano w sprawie: 

powołania zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz 

Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew 

Łyszczarz, Michał Marciniak, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (1) 

Bartłomiej Mieloch 

Uchwała nr XVI/132/2019 stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu 

7) projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Zaniemyśl przedstawiła Pani Agnieszka Scheffler, Skarbnik Gminy 

Głosowano w sprawie: 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 

Grześkowiak, Zbigniew Łyszczarz, Michał Marciniak, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, 

Ewa Wiatr-Gawlak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Justyna Dąbrowska, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik 

NIEOBECNI (1) 
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Bartłomiej Mieloch 

 

Uchwała nr XVI/133/2019 stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu 

10-cio minutowa przerwa 

8) projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Zaniemyśl przedstawiła Pani Agnieszka Scheffler, Skarbnik Gminy 

Głosowano w sprawie: 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 

Grześkowiak, Zbigniew Łyszczarz, Michał Marciniak, Ewaryst Pankowski, Ewa Wiatr-

Gawlak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Justyna Dąbrowska, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Marek Stroiwąs 

NIEOBECNI (1) 

Bartłomiej Mieloch 

 

Uchwała nr XVI/134/2019 stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu 

 

9) projekt uchwały w sprawie uchwały budżetowej Gminy Zaniemyśl na rok 2020 

przedstawiła Pani Agnieszka Scheffler, Skarbnik Gminy: 

1) odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem: 

projekt uchwały budżetowej odczytała Pani Agnieszka Scheffler, Skarbnik Gminy, projekt 

stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu 

 

2) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o projekcie 

uchwały budżetowej: 



22 

 

opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o projekcie uchwały budżetowej 

odczytała Pani Justyna Dąbrowska Przewodnicząca Rady Gminy Zaniemyśl, opinia stanowi 

załącznik nr 10 do niniejszego protokołu 

 

 

 

 

 

 

 

 



23 

 

 



24 
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3) odczytanie opinii Komisji Rady Gminy Zaniemyśl: 

opinię Komisji Rady Gminy Zaniemyśl odczytała Pani Katarzyna Gomułkiewicz 

Przewodnicząca Komisji Budżetowo-Gospodarczej Rady Gminy Zaniemyśl, opinia stanowi 

załącznik nr 11 do niniejszego protokołu 

 

zgodnie z przywoływaną już dzisiaj uchwałą Rady Gminy Zaniemyśl w sprawie trybu prac 

nad projektem uchwały budżetowej Komisje stałe Rady Gminy w terminie 21 dni od daty 

otrzymania projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem i materiałami odbywają 

wspólne posiedzenie, na którym formułowana jest na piśmie opinia o projekcie budżetu i to 

jest właśnie ta opinia: 
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4) odczytanie stanowiska Wójta Gminy w sprawie opinii i wniosków Komisji 

Rady oraz Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o projekcie uchwały 

budżetowej. Stanowisko to zawiera również autopoprawki do projektu uchwały 

budżetowej: 

 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, Szanowni Państwo, Wysoka Rado, Pani Skarbnik odczytała 

projekt budżetu, który został złożony w biurze Rady i Regionalnej Izbie Obrachunkowej                   

15 listopada, już wówczas wiedzieliśmy, że budżet na rok 2020 będzie budżetem trudnym do 

zrealizowania, a przede wszystkim do zapisania wszystkich rzeczy tak potrzebnych naszym 

mieszkańcom, na to składa się wiele przyczyn myślę, że główne przyczyny, że ten budżet jest, 

taki jaki jest, ten projekt budżetu, mam nadzieję, że Rada Gminy mimo wszystko uchwali ten 

budżet, gdyż on jest też prorozwojowy, gdyż inwestycji jest ponad 5 mln złotych, jest wiele 

przyczyn tego, że ten budżet jest trudny, powiem szczerze, ja już powiedziałem, że jeszcze 

nie konstruowałem takiego budżetu, w którym dochody bieżące są niższe od wydatków 

bieżących, nigdy przez 18 lat mi się to nie zdarzyło no, ale to też trzeba przeżyć, tak to już 

wygląda, przede wszystkim na to składają się zmniejszone dochody budżetu,  nie z podatków, 

nie z wpływów od naszych mieszkańców, ale, to co realizuje budżet państwa przede 

wszystkim spadek subwencji oświatowej, a znaczny, czy bardzo znaczny wzrost kosztów                    

w oświacie, konstruując nawet jeszcze w październiku nie myślałem, że to będzie aż taka 

duża różnica, gdyż za wrzesień - grudzień tego roku w związku z podwyżkami w oświacie 

otrzymaliśmy wzrostu subwencji o 150 tys. złotych, natomiast na cały przyszły rok jest 

spadek o 82 tys. złotych, no i udziały w podatku PIT, my akurat jako nasza gmina mamy dość 

znaczne w stosunku do liczby mieszkańców itd. te udziały wpływają tzn., że nasi mieszkańcy 

pracują chcieliby wszyscy więcej zarabiać, ale też nieźle zarabiają i płacą podatek PIT, a                       

z tego też jest odpis do budżetu Gminy w wysokości, bodajże, 38% na okrągło każdej 

złotówki, która jest przez naszych mieszkańców w PIT zapłacona i wraca do budżetu gminy i 

tutaj mamy też spory spadek, bo około 350 tys. złotych i wzrastają koszty, tak jak i Państwa, i 

w firmach tak samo też ze wzrastają koszty, jakie najważniejsze, komunikacja ta która kursuje 

między Zaniemyślem w kierunku Poznania, oczywiście do granicy gminy Kórnik płacimy, 

Zaniemyśl - Środa, i od tego roku też mamy komunikację bezpłatną w kierunku Śremu, 

wzrost tych kosztów w stosunku do tego roku to kwota 267 tys. złotych, a procentowa to 50 

ponad procent, zapłacimy więcej za tą komunikację w stosunku do wydatków tegorocznych, i 

jeszcze nie wiemy jak to się zakończy, gdyż niestety koszty wzrastają, umowy mamy 

podpisane, ale nie chciałbym, żeby to się wydarzyło co z odpadami komunalnymi, że                        

w trakcie obowiązywania umów te koszty wzrastają, generalnie, Szanowni Państwo, mamy 
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32 miliony złotych dochodów, niby dużo, ale jak odejmiemy dwie pozycje z tych 32, koszty 

tych dwóch pozycji, w tych dwóch działach, to nie mamy tak dużo do dyspozycji, 10 mln 606 

tys. z tych 32 to są środki przekazywane z budżetu państwa i realizuje je Ośrodek Pomocy 

Społecznej, to jest 30% dochodów budżetowych,  oświata, w przyszłym roku panujemy, że 

wydamy ponad 12 mln, a więc znowu więcej niż 30%,  jak odejmiemy te dwie liczby 10 i 12 

pozostaje nam do dyspozycji 10 mln, które możemy wspólnie rozdysponować wybierając, to 

co jest ważniejsze dla naszych mieszkańców, co mniej ważne, żeby realizować rozwój naszej 

gminy, te budżety wszystkich gmin nie tylko gminy Zaniemyśl są  troszeczkę jak to się mówi 

podniesione przez te dotacje, które otrzymujemy na 500+, na inne świadczenia itd. które 

właściwie gmina jest przekaźnikiem tych pieniędzy do swoich mieszkańców,  sytuacja, jeżeli 

chodzi o oświatę jak Państwo wiecie, nie chcąc rozwodzić, jest nieciekawa, jeżeli chodzi                  

o nasz budżet na wydatki oświatowe, w tym projekcie budżetu nie ma złotówki, Szanowni 

Państwo, na remonty, na zakup sprzętu potrzebnego w naszych placówkach oświatowych są 

to wszystko pieniądze na wydatki, które musimy realizować, a więc wynagrodzenia                     

i pochodne, utrzymanie obiektów szkolnych i drobne, ale to naprawdę drobne zakupy, mam 

nadzieję, że ostateczna subwencja oświatowa, która myślę, że do nas dotrze gdzieś w lutym 

po uchwaleniu budżetu państwa będzie wyższa i będziemy mogli się zastanowić na co te  

dodatkowe, daj Boże, żeby to było, środki przeznaczyć w jakim dziale, czy też paragrafie i to 

tak generalnie Szanowni Państwo, jeżeli chodzi o sytuację budżetu Gminy Zaniemyśl na rok 

2020,  Pani Skarbnik bardzo wiele rzeczy z projektu budżetu przeczytała, ja chcę tylko chwilę 

skupić się, jeszcze Szanowni Państwo, na tym, co mamy w tym budżecie,  częściowo prasa 

się rozpisywała, częściowa rozmawialiśmy z Wysoką Radą omawiając projekt budżetu,  

mówię o wydatkach majątkowych, a więc inwestycjach, które w mniejszym, czy większym 

będą w przyszłym roku zrealizować, nie będę wymieniał wszystkich, ale o niektórych 

Szanowni Państwo, pozwólcie, że wspomnę, chciałbym w przyszłym roku rozpocząć program 

rewitalizacji, Państwo pamiętacie, że Rada Gminy w Zaniemyślu uchwaliła program 

rewitalizacji, liczyliśmy na to, że otrzymamy środki z Unii Europejskiej, złożyliśmy wniosek, 

niestety nasz wniosek na środki się nie załapał, jest wysoko na liście rankingowej, ale myślę, 

że już czas na to, żeby rozpocząć realizacją tego programu, najmniejsze zadanie chcemy 

rozpocząć właśnie w przyszłym roku, a więc budowa boiska wielofunkcyjnego i utwardzenie 

terenu przy Szkole Podstawowej w Śnieciskach, mamy, przypomną jeszcze, Plac 

Berwińskiego do rewitalizacji i naszą plażę, nazywamy ją miejską czy miejscem do kąpieli                 

w Zaniemyślu, ale to myślę, że w kolejnych etapach, musimy wygospodarować na to środki 

finansowe, gdyż to są zadania znacznie droższe, w przyszłym roku chcemy też kontynuować 

termomodernizację budynku Szkoły w Pigłowicach, chcemy rozpocząć przebudowę ulic 

Spacerowej i Rekreacyjnej, to jest jedno zadanie w Zwoli, część czy dwie ulice chcemy 
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wykonywać w pierwszym etapie w roku 2020, a w kolejnym byśmy zakończyli to zadanie 

inwestycyjne, chcemy w samym Zaniemyślu, Szanowni Państwo, tylko jeden odcinek, 

utwardzenie łącznika między ul. Marcinkowskiego i Kochanowskiego i to można powiedzieć 

w samym Zaniemyślu tylko jedno zadanie inwestycyjne drogowe w roku przyszłym, 

oczywiście muszę tu powiedzieć z ubolewaniem, że plany były inne, chciałem, żeby ul. 

Ogrodowa tak potrzebna i tym tam mieszkającym i nie tylko, przejeżdżającym przez  

Zaniemyśl czy dojeżdżającym do Zaniemyśla i kierującym się do Łękna, czy w kierunku 

gminy Kórnik i Poznania,  nie dojdzie to do skutku, gdyż procedury związane z dokumentacją 

itd. się przedłużyły, nie mogliśmy złożyć wniosku do Funduszu dróg samorządowych                                 

o pomoc z budżetu państwa,  jest to w tej chwili na etapie wydania pozwolenia na budowę ze 

spec ustawy drogowej i będziemy szukać środków finansowych na realizację tego zadania,  

kolejna droga, którą myślę, że w przyszłym roku zakończymy jest droga Płaczki - Śnieciska,  

II etap, I etap zrobiliśmy w tym roku, w przyszłym roku myślę, że uda nam się zakończyć, co 

jeszcze mamy w tym projekcie budżetu,  w budżecie na przyszły rok,  przebudowa drogi 

Zaniemyśl-Lubonieczek,  tak to nazywamy,  w tym zakresie ścieżki rowerowej wraz                          

z oświetleniem,  tutaj chcę też Państwu przypomnieć złożyliśmy wniosek w miesiącu sierpniu 

o dofinansowanie z Funduszu dróg samorządowych,  nie wiemy jeszcze, kiedy będzie 

rozstrzygnięcie,  myślę, że otrzymamy informacje dopiero po uchwaleniu budżetu państwa,  

chcemy wykonać w przyszłym roku  ogrzewanie świetlic wiejskich w Kępie,  Lubonieczku,  

myślę, że te dwa zadania uda nam się wykonać, będziemy rozbudowywać oświetlenie uliczne,  

szybko przeliczyłem, że minimum 20 nowych lamp ze słupami  itd., w przyszłym roku 

powinno powstać,  zobaczymy, jakie będą wartości zadań,  jeżeli będą jakieś oszczędności 

będziemy wprowadzać kolejne oświetlenia uliczne na terenie naszej gminy,  było to dzisiaj 

przeczytane,  przekażemy dotację do powiatu średzkiego na modernizację infrastruktury 

kolejowej, ale na terenie gminy Zaniemyśl i tak myślę, że będzie to Uchwała przygotowana,  

sołectwa, z Funduszu sołeckiego i pewnie z dopłatą, chcemy zrealizować pewne zadania, w 

Zwoli doposażenie placu zabaw,  zagospodarowanie miejsca do kąpieli porównywalnego do 

tego, co zrobiliśmy w tym roku w Łęknie,  w Jaszkowie planujemy utworzyć plac zabaw,  

znowu zaczęło nam się komplikować to zadanie myślę, że po naszym odwołaniu itd., 

otrzymamy w końcu te środki z Lidera Zielonej Wielkopolski,  unijne  środki i będziemy 

mogli ustawić parę urządzeń na tym placu zabaw,  budowa ogrodzenia placu zabaw                           

w Pigłowicach jest zaplanowana też z  Funduszu sołeckiego,  w Czarnotkach chcemy 

wykonać dokumentację lub też inne prace związane z adaptacją świetlicy w budynku 

usługowym na świetlicę,  Szanowni Państwo,  co jeszcze,  najważniejsze zadanie w gminie 

Zaniemyśl inwestycyjne, które będzie realizowane w przyszłym roku, będzie realizowane 

przez Zakład Gospodarki Komunalnej, naszą spółkę,  jest to zadanie za ponad 3 mln złotych, 
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tu przewidujemy dokapitalizowanie kwotą 600 tys. złotych na to zadanie, przebudowa stacji 

uzdatniania wody w Zaniemyślu,  cel,  jest poprawa jakości wody i zwiększenie mocy 

przerobowej tej hydroforni i myślę, że tutaj w przyszłym roku uda nam się to zadanie, które 

już od dwóch czy trzech lat o tym myślimy zrealizować, rozpoczęcie nie będzie na początku 

roku, będzie dopiero po sezonie letnim z przejściem na rok kolejny budżetowy, gdyż nie 

chcemy tego robić przy dużych rozbiorach wody w okresie wiosny i lata, w wydatkach 

bieżących, to też jest napisane, to nie jest inwestycja, poprawa jakości wody i jeziorze 

Edwarda Raczyńskiego, 415 tys. złotych, zobaczymy będziemy intensywnie rozmawiać                    

z wykonawcą może troszeczkę się uda obniżyć kwotą, aby  wprowadzić inne zapisy, 

Szanowni Państwo, w wydatkach inwestycyjnych też jest zakup samochodu pożarniczego dla 

OSP Kępa Wielka w wysokości 420 tys. złotych i tu jak dzisiaj przed Państwem mówię                     

i stoję, oczywiście to jest część tych pieniędzy, które trzeba na ten samochód wygenerować, 

mam nadzieję, że drugą część otrzymamy z innych źródeł, myślę, że szansą największą jest, 

jeżeli będzie realizowany ten program z Ministerstwie Spraw Wewnętrznych, gdyż tutaj                      

z wojewódzkiego systemu Ochotniczych Straży Pożarnej z Zarządu Wojewódzkiego to raczej 

nie, bo tam jest tylko dla jednostek, które należą do krajowego systemu, a Kępa jak Państwo 

wiecie nie należy do krajowego systemu, oczywiście mówię o samochodzie nie średnim czy 

ciężkim tylko lekkim ze zbiornikiem na wodę, strażacy napisali i zdecydowali jednak, że 

mimo wszystko wystarczy im do ich działań tego typu pojazd, oczywiście są w tym projekcie 

budżetu też dokumentacje, które musimy mieć, żeby uzyskać pozwolenia na budowę, będzie 

dokumentacja drogi w Czarnotkach, będzie dokumentacja w przyszłym roku realizowania 

ulicy Wawrzyniaka, będzie dokumentacja realizowania ulicy Morelowej i Wiśniowej                        

w Łęknie, ale również wiele innych mniejszych pozycji głównie z Funduszu sołeckiego, ja 

zawsze twierdziłem i twierdzę, że budżet jest płynny jeżeli będą jakieś dodatkowe środki albo 

jak będą oszczędności będę wnioskował do Rady, aby wprowadzić inne zadania, Szanowni 

Państwo, tak reasumując, deficyt mamy projektowany tak na 3 miliony 558 tysięcy złotych, 

jak dla naszej gminy to nie jest taki mały deficyt, zdaje sobie sprawę z tego, że jest wyzwanie 

do zrealizowania tego przyszłorocznego budżetu ale jestem dobrej myśli i myślę, że nie będę 

musiał, tak jak jest to zapisane, że całą różnicę między dochodami a wydatkami pokryjemy 

kredytem czy kredytami, postaram się zrealizować ten budżet nie biorąc w ogóle albo bardzo 

mało kredytów, pożyczek, które i tak trzeba oddawać, to tyle tak ogólnie o budżecie na rok 

2020, Szanowni Państwo, w związku z zaistniałą sytuacją odnośnie odpadów komunalnych 

muszę zaproponować autopoprawki do przyszłorocznego budżetu, gdyż musieliśmy 

wygospodarować kwotę nie zwiększając różnicy miedzy dochodami a wydatkami na to, żeby 

podpisać umowę czy aneks do umowy z Przedsiębiorstwem, które nam realizuje odbiór 

odpadów komunalnych, jest to kwota 444 tysięcy złotych i z niektórych działów i rozdziałów 
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po prostu trzeba było ciąć, mam nadzieję, że w trakcie roku, w pierwszym kwartale te 

pieniądze, które w tej chwili proponuję, żeby zdjąć uda mi się dołożyć, że będzie można 

realizować te zadania, które gmina powinna realizować, a jednocześnie proponuję, żeby 

wprowadzić do dochodów kwotę z podatku rolnego, uchwała została podjęta po projekcie 

budżetu, i te dochody też zapisać, żeby to się bilansowało 
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5) dyskusja nad wniesionymi autopoprawkami i ich przegłosowanie 

 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz, bardzo dziękuje Panu Wójtowi za tą prezentację budżetu     

i cieszę się, że nie usłyszeliśmy po raz kolejny jest to najgorszy budżet w ciągu kilkunastu lat, 

trzeba wierzyć, że jest to najlepszy projekt jaki udało się zrobić w trudnych, niezależnych 

tutaj, na poziomie gminy, warunkach finansowych, projekt ten uzyskał pozytywną opinię 

wszystkich Komisji stałych i RIO, i jest w nim miejsce na sporo inwestycji, które Pan Wójt 

zdążył przedstawić, mam nadzieję, że jest najlepszy jaki  udało się mimo tych zmniejszonych 

dochodów, jeszcze korzystając, że jestem przy głosie, bardzo chciałam podziękować za 

różnorodność zadań, które są finansowane z Funduszu sołeckiego, jestem podbudowana tym, 

pomysłowością Państwa i w jaki sposób Fundusz sołecki ma być w kolejnym roku 

wykorzystany i za to bardzo Państwu Sołtysom i wszystkim mieszkańcom dziękuję, co do 

autopoprawek, wierzę w to właśnie, że  po to dzisiaj przyjęliśmy tą zwiększoną opłatę 
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śmieciową, żeby móc po jej wejściu w życie przywrócić te zadania, które właśnie zostały 

autopoprawkami z projektu budżetu usunięte, że dotacja dla Gminnego Ośrodka Kultury, 

dotacja na realizację zadań gminy z zakresu kultury czy rozwoju wspólnot lokalnych przez 

organizacje pozarządowe są to na tyle istotne zadania, stanowiące o jakości życia w naszej 

gminie, że po  wejściu w życie zwiększonych stawek za wywóz śmieci, za gospodarowanie 

będziemy mieli możliwość przywrócenia tych zadań  

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, powiem tak, że budżet, który Pan Wójt 

z Panią Skarbnik nam przedstawili mnie osobiście bardzo odpowiada pomimo tego, że 

wydatki bieżące są większe niż wydatki majątkowe ale tutaj należy pamiętać o tym, że                     

w wydatkach bieżących mamy włożone 415 tysięcy na rekultywację jeziora Raczyńskiego, 

ostatnio nasza rekultywacja była przeprowadzana przez trzy lata teraz w jednym roku 

praktycznie nam się uda kolejna nowa, następna to już nie będzie taka kwota z tego co tutaj 

autorzy tej rekultywacji mówili, nie będzie taka znacząca kwota, zresztą będzie ona                             

w zależności od tego jak powiedzie się ta rekultywacja, dlatego pewnie te wydatki bieżące są 

po prostu wyższe niż wydatki majątkowe, jeżeli chodzi o autopoprawki to jestem 

przestraszona, bo obcięcie dotacja do Gminnego Ośrodka Kultury powyżej 200 tysięcy to jest 

ogromna ujma dla działalności Ośrodka, liczyliśmy na to, że będzie realizowana ścieżka 

historyczna na terenie gminy Zaniemyśl, która w ewidentny sposób poprawi walory 

turystyczne, rekreacyjne naszej gminy i to niestety wszystko zostało w autopoprawkach 

usunięte, tak jak Radna Gomułkiewicz powiedziała, przede wszystkim mamy nadzieję, że te 

usunięte w tej chwili z wydatków bieżących pozycje przy najbliższej okazji zostaną 

przywrócone i przywrócone w całości, Pan Wójt na Komisji powiedział, że pewnie nie będzie 

to w całości możliwe, liczę na to, że tak, bo mnie one przestraszają,  

 

nie widzę dalszych głosów w dyskusji, na mocy moich tutaj uprawnień jako Przewodniczącej 

Rady zarządzam głosowanie wspólne nad wszystkimi poprawkami, będzie jedno głosowanie 

nad autopoprawkami złożonymi przez Pana Wójta 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia autopoprawek Wójta oraz informacji wyrażonych w uchwale Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 13 grudnia 2019 r. w sprawie wyrażenia 

opinii o projekcie uchwały budżetowej Gminy Zaniemyśl na 2020 rok 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy Grześkowiak, 

Zbigniew Łyszczarz, Michał Marciniak, Ewaryst Pankowski 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (7) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Marek 

Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (1) 

Bartłomiej Mieloch 

 

6) odczytanie projektu uchwały budżetowej zawierającej autopoprawki Wójta 

oraz uwagi zawarte w opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu: 

 

projekt uchwały budżetowej zawierającej autopoprawki Wójta oraz uwagi zawarte                  

w opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu odczytała Pani Agnieszka 

Scheffler, Skarbnik Gminy 

 

7) głosowanie uchwały: 

 

Głosowano w sprawie: 

głosowanie uchwały budżetowej zawierającej autopoprawki Wójta oraz uwagi zawarte                     

w opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy Grześkowiak, 

Zbigniew Łyszczarz, Michał Marciniak, Ewaryst Pankowski, Ewa Wiatr-Gawlak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Marek 

Stroiwąs 
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NIEOBECNI (1) 

Bartłomiej Mieloch 

 

Uchwała nr XVI/135/2019 stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, gratuluje Panie Wójcie 

 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, dziękuje Pani Przewodnicząca, gratulacje, myślę, że było 

szczerze, tak między nami, ja chciałem podziękować Państwu ośmiu Radnym za uchwalenie 

budżetu w swoim imieniu, Pani Skarbnik, wszystkich pracowników, którzy tworzyli ten 

projekt budżetu i w imieniu mieszkańców gminy Zaniemyśl, którzy mogą po dzisiejszej sesji 

oczekiwać realizacji tego projektu budżetu, Szanowni Państwo, to nie jest tak, że ja czegoś 

nie chcę zrealizować, nie chcę wprowadzić do projektu budżetu, ale czy mi się to podoba, czy 

nie musze być odpowiedzialny za finanse naszej gminy, za to czym dysponuję, czy mogę 

dysponować w roku następnym i powiem tak, wynik głosowania, oczywiście jest za ale 

sześciu z Państwa ma wątpliwości, nie zgłaszali żadnych swoich propozycji, nawet było, 

słyszałem głosy na tak, pozytywne, a przy głosowaniu wychodzi tak jak wychodzi, myślę, że 

będzie Państwu dane kiedyś wziąć odpowiedzialność, od początku do końca, i za 

zaprojektowanie, i za zrealizowanie tego budżetu, i będziecie Państwo mieszkańcom gminy 

realizować to co będzie możliwe z budżetu, mimo wszystko dziękuję, jak to dzisiaj mówię, 

chciałem zrealizować, nie zadłużyć gminy, żebyśmy mogli w przyszłych latach również się 

rozwijać, robić inwestycje i realizować zadania bieżące, dziękuję 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, Panie Wójcie moje życzenia                           

i gratulacje były jak najbardziej szczere, mówię, że były szczere i Panie Wójcie to nie tak, że 

nie zgłaszaliśmy uwag do projektu budżetu, który nam bardzo odpowiada, zgłoszone 

autopoprawki troszeczkę zmieniły nam płaszczyznę widzenia tego budżetu ale nikt nie 

głosował, Panie Wójcie, przeciw temu budżetowi, inwestycje, które są w nim zawarte bardzo 

nam odpowiadają ewentualnie możemy mieć wątpliwości czy te zadania, które zostały 

wycofane będą realizowane, pewnie to nasz głos wstrzymujący, to mówię w imieniu osób, 

które się wstrzymały, pewnie to zaważyło na tym, bo tak miałby Pan pewnie ten budżet 

uchwalony jednogłośnie, ale moje gratulacje były jak najbardziej szczere i proszę je tak 

traktować  
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7. Wolne głosy i wnioski. 

Pani Milena Ziemba, Szanowni Państwo, nazywam się Milena Ziemba, jestem mieszkanka 

gminy Zaniemyśl od 10 lat, a od 2014 roku jestem właścicielem i dyrektorem Przedszkola 

AKUKU, stoję tutaj, aby zwrócić Państwa uwagę właśnie na uchwalanie tego budżetu, 

dlatego, że dla mnie była niedobra sytuacja w listopadzie, pod koniec listopada, gdzie nagle 

tak naprawdę obniżono mi dotację na Przedszkole i były to trudne dni, trudny był dla mnie 

grudzień przede wszystkim, gdzie dotacja na koniec listopada wpłynęła dużo, dużo mniejsza 

tak naprawdę niż powinna, pisząc pismo do Wójta skąd takie wahania w ogóle stawek, o 

których za chwile powiem, otrzymałam tylko wiadomość, ze finansowanie Przedszkola jest 

na podstawie ustawy o finansowaniu placówek wychowania przedszkolnego, szkół                              

i placówek, to to wiem, kończyłam studia z zarządzania oświatą i to wiem, ale nie wiem skąd 

takie wahania, w styczniu dotacja wynosiła na Przedszkole 413,27 złotych na jedno dziecko, 

w lutym 425,77 złotych, a w okresie od marca do października 454,92 złotych, w listopadzie 

poinformowano mnie, że kwota dotacji została zaktualizowana na 421,63 złotych i jest to 

kwota roczna więc do gminy mam zwrócić 21.818,28 złotych, o tym fakcie zostałam 

poinformowana 27 listopada, dwa dni przed przelewem na konto, w BIP-ie owszem 

informacja pojawiła się, że jest aktualizacja roczna i aktualizacja z dnia 30 października 

jednak w BIP-ie pojawiła się 22 listopada, Państwo teraz uchwalali budżet, ja też sobie 

uchwalam takie budżety co roku i co roku planuje opłaty, żeby to Przedszkole funkcjonowało 

na tym poziomie jak mamy, muszę się pochwalić, że w 2018 roku zdobyliśmy II miejsce                   

w Plebiscycie na Przedszkole w powiecie średzkim, a w tym roku III miejsce i myślę, że 

funkcjonowanie naszego Przedszkola nie istniałoby też oczywiście bez dotacji gminnej, 

dlatego, że nie chcę tyle pieniędzy pobierać od rodziców jak powinnam, w listopadzie miałam 

problem w opłaceniu składek na ZUS, opłaceniem podatku dla pracowników i w grudniu jest 

ta sama sytuacja, na szczęście prowadzę jeszcze drugą działalność, Firma MED.-LUK, nie 

wiem czy jest Państwu znana czy nieznana, ale dzięki tej firmie mogłam dofinansować, tak 

naprawdę, Przedszkole, niestety od stycznia będę musiała zmieniać opłatę za Przedszkole, 

rodzice już dostali aneksy, chciałam zrobić mniejszą kwotę, podnieść kwotę, ale ze względu 

na to, że  nie mam stabilności finansowej z gminy musiałam porobić wyższą opłatę za 

Przedszkole, mimo, że Panie z CUW-u zapewniają, że będzie wyższa dotacja gminna, 

niestety nie mam takiej stabilności, bo nie wiem co w listopadzie Państwo zadecydują, tak 

naprawdę, czy tego 30 października, czy nagle znowu nie będzie wyrównania za cały rok, 

dzięki Pani Justynie Dąbrowskiej dowiedziałam się, że tak naprawdę wyrównanie było ze 

względu na to, że był projekt unijny prowadzony w Przedszkolu Samorządowym, o projekcie 

wiedziałam, ale nie wiedziałam dlaczego jakby nasze dotacje się obniżyła no i ze względu na 
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tej projekt została obniżona ta dotacja, no i z przykrością musze stwierdzić, ze wszystko 

zgoniono na pracownika, który już nie pracuje, że źle naliczył dotację, tego pracownika nie 

ma już od września, a dokumenty, jeśli nawet był ten pracownik, przechodziły przez CUW, 

więc rozumiem, że nie ma kontroli współpracowników i nikt nie sprawdzał tej kwoty nigdy, 

ja niestety tą kwotę wydałam, dlatego, że staram się na bieżąco rozliczać dotację gminną, 

zawsze rozliczam co do grosza, dlatego mam nadzieję, że taka sytuacja, tak naprawdę, nigdy 

się nie powtórzy tutaj, bo nie tylko ja miałam taką sytuację, Pani również z drugiego 

Przedszkola Niepublicznego była wręcz załamana tym co się wydarzyło na koniec listopada, 

każdy przedsiębiorca planuje budżet, planuje sobie wydatki i kwota, która była ustalona                   

w marcu to realizujemy ją zazwyczaj do końca roku i wyrównanie w listopadzie za styczeń- 

luty, tak jak jest później wyrównanie, jak jest uchwalony budżet Państwa, jako przedsiębiorca 

właśnie zakładam właśnie, że nie prowadzę firmy charytatywnej i nie mam ochoty dokładać 

do interesu, nie jestem wolontariuszem jakby w tym zakresie, jeśli chciałabym zostać 

wolontariuszem to z pewnością poszłabym gdzieś i byłabym tym wolontariuszem, no                         

i właśnie żeby komuś coś dać trzeba komuś zabrać, mam wrażenie, że tak zostaliśmy 

potraktowani, mam nadzieję, że więcej taka sytuacja się nie powtórzy, abym mogła spokojnie 

zaplanować swój budżet na rok 2020, ale rozumiem, że mi też nikt nie podpisze, że to się nie 

zmieni, bo aktualizacja jest dopiero w listopadzie, dziękuję 

Sekretarz Gminy Marta Tomys, chciałabym zabrać głos w tej smutnej sprawie, bo od 

września rzeczywiście ta sytuacja dotyczy również Centrum Usług Wspólnych w Zaniemyślu,  

zanim oddam głos Głównej Księgowej, którą poprosiłem tutaj, ażeby szczegółowo wyjaśniła 

sytuację, jeszcze raz, bo z tego, co wiem rozmawiałyście Panie, chciałabym tylko powiedzieć, 

że dotacjami Centrum Usług Wspólnych zajmuje się od września, my rozmawiałyśmy z Panią 

Główną Księgową Centrum Usług Wspólnych, z Panią Przewodniczącą  jakiś czas temu i na 

nikogo nie było zgoniona wina po prostu został stwierdzony fakt, że od września tym się 

zajmujemy i zrobione to było w sposób bardzo delikatny, tak, że nie chcielibyśmy tutaj                     

z Panią Główną Księgową być posądzone, zganianie na kogoś winy, natomiast poprosiłabym 

Panią Anie Szymkowiak, Główną Księgową Centrum Usług Wspólnych, ażeby                                

w szczegółach wyjaśniła tą bardzo smutną również dla nas kwestię i sytuację, która nastała, 

bo był to moment, z którym musiałyśmy się borykać i który był dla nas również bardzo 

ciężki, bo mogło go nie być, ale to już Pani Ania, bardzo proszę 

  

Główna Księgowa Anna Szymkowiak Centrum Usług Wspólnych, rozmawiałyśmy 

wcześniej, że kwota tej dotacji się zmniejszyła wpłynął sposób wyliczenia i sposób 

aktualizacji narzucony przez ustawę o finansowaniu zadań oświatowych, zgodnie z ta ustawą 
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kwoty dotacji Przedszkoli w tym Przedszkoli Niepublicznych dokonuje się w październiku                 

z wyrównaniem w miesiącach listopadzie i grudniu, cała konstrukcja wyliczenia tej dotacji 

jest dość skomplikowana, ale jedna rzecz jest wprost napisana i jasna, że jeżeli Przedszkolu 

występują wydatki, część wydatków bieżących finansowana jest z projektów unijnych to do 

wyliczenia tej kwoty dotacji tą wartość się odejmuje i tak to też zrobiliśmy aktualizując ją                   

w październiku no niestety wpływ to miało taki, że  po prostu ta kwota dotacji się drastycznie 

zmniejszyła, a w związku ze stosowną aktualizacją obowiązywania tzn. tym, że kwota dotacji 

obowiązuje jedna na cały rok należało takie wyrównanie dokonać, no i tutaj                           

w związku z ilością dzieci za, które dotacja była, miesięcznie na dziecko wychodziło tam 

bodajże 22, 29 różnicy natomiast skumulowało się to takimi krokami na jakie tutaj Pani  

Milena przedstawiła 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, Pani Aniu, czy ta dotacja unijna była 

uwzględniana na początku roku czyli była odejmowana 

 

Główna Księgowa Anna Szymkowiak Centrum Usług Wspólnych, nie była 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, czyli po prostu była nieprawidłowo 

naliczana początkowa kwota na podstawie, której Pani Milena wyliczyła koszty 

funkcjonowania swojego Przedszkola, bo jeżeli by od początku o tym wiedziała, że dotacja 

jest o 30 czy 50 złotych mniejsza na dziecko to inaczej by zaplanowała swój budżet, zostałam 

tutaj wywołana, oczywiście rozmawiałam z Panią Ziembą no i oczywiście przekazałam 

informacje, które uzyskałam od Pani Sekretarz i od Pani Ani, że tymi dotacjami, 

wyliczeniami do tej pory zajmował się zastępca, od września Panie z CUW-u przejęły 

obliczenia tej kwoty, wydaje mi się, że żal Pani Ziemby jest jak najbardziej uzasadniony, bo 

to są po prostu finanse przedsiębiorcy i zupełnie inaczej planuje się finanse wiedząc jaki jest 

realny koszt dotacji, a co innego, gdy się dowiaduje na dwa miesiące przed końcem roku, że 

musi oddać do budżetu gminy ponad 20 tysięcy złotych  

 

Główna Księgowa Anna Szymkowiak Centrum Usług Wspólnych, ja mogę tylko w tej 

chwili powiedzieć, że kwota została wyliczona zgodnie przepisami prawa 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, ja to wszystko rozumiem, Pani Aniu ja 

sobie zdaję sprawę, że zrobiliście to zgodnie z przepisami prawa, aczkolwiek od początku te 

przepisy prawa nie były uwzględnione stąd ta różnica na koniec roku, zawsze wyrównania są 
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in plus, a tu mamy ponad 20 tysięcy dla przedsiębiorcy in minus ze względu na 

nieprzestrzeganie przepisów prawa 

 

Pani Milena Ziemba, nie mam pretensji oczywiście do Centrum Usług Wspólnych o to, że 

źle była naliczona dotacja, mam jedynie żal, że od września nikt się tym nie zajął, nikt mnie                 

o tym nie poinformował, bo w zeszłym roku był projekt unijny w Przedszkolu realizowany, 

ten projekt był od września do sierpnia tego roku ale nikt nie poinformował, że będzie 

zmniejszona dotacja, ja rozumiem są różne pomyłki, zdarzyło mi się, że w 2016 roku transza 

grudniowa przeszła w dwóch ratach dlatego, że gmina, nie wiem czy źle czy przez omyłkę, 

ustaliła budżet dla akurat mojego Przedszkola i trzeba było przesuwać kwoty, ja wszystko 

rozumiem, tylko proszę o wcześniejszą informację 

 

Główna Księgowa Anna Szymkowiak Centrum Usług Wspólnych, mogę odpowiedzieć 

tyle, że dostałyśmy to zadanie we wrześniu natomiast, żeby dobrze je wykonać, 

przeanalizować i zrobić zgodnie z przepisami aktualizacja następuje w miesiącu, tak jak 

powiedziałam, w miesiącu październiku, a wyrównanie tak czy owak następuje od listopada 

do grudnia dlatego tak te terminy wyglądały 

 

Pani Milena Ziemba, ja rozumiem jeszcze, że Centrum Usług Wspólnych nigdy nie widziało 

i nie przeglądało moich dokumentów, z tego by wynikało i wszystkim tym mimo, że z tego co 

wiem dokumenty przechodziły, brzydko mówiąc, przez ręce pracowników Centrum Usług 

Wspólnych, bo zazwyczaj, gdy przynosiłam mój wniosek do 10 – tego, każdego miesiąca to 

ten wniosek rzekomo szedł do CUW-u, niestety widzę, że nie szedł do CUW-u, po prostu 

pieniądze przelewał, nie wiem kto przelewał tak naprawdę w tym momencie, kto to 

zatwierdzał wszystko 

 

Główna Księgowa Anna Szymkowiak Centrum Usług Wspólnych, do miesiąca września 

my nie zajmowaliśmy się tym zadaniem, więc nie wiem skąd takie informacje, że to 

przechodziło przez CUW, bo po pierwsze, nie mogło to przechodzić dlatego, że dotacje 

wypłaca gmina no i była odpowiedzialna osoba z gminy za realizacje tego 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, dziękuję, myślę, że to co miało być 

powiedziane, zostało już powiedziane 

 

Radny Rady Powiatu średzkiego Ryszard Grześkowiak, Pani Przewodnicząca, Panie 

Wójcie, Wysoka Rado, budżet uchwalony wypada pogratulować, zarówno Wójtowi jak                          
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i Radzie, Rada podjęła jedną z najważniejszych decyzji funkcjonowania gminy, zdaję sobie 

sprawę co by było jakby nie był budżet uchwalony,  więc serdecznie gratuluję i życzę 

realizacji, aby udało się zrealizować i zrobić jeszcze więcej niż jest w tym budżecie zapisane, 

Panie Wójcie mam pytanie, mówił Pan Wójt o oświetleniu, może to jest ujęte w planie, jeśli 

nie to chciałbym zawnioskować o oświetlenie części ulicy Polwickiej, to jest od końcówki 

SKR-ów w kierunku Rejonu Dróg, w tym rejonie mieści się bardzo dużo zakładów pracy, 

powiedziałbym jest to spichlerz naszej gminy, bo tyle ile wpływa podatków z tego rejonu to 

nie ma innego części gminy, gdzie tyle ludzi pracuje, a brak tam, na tej ulicy, brak 

chodników, ja myślę, że przyszłościowo też tutaj włodarze, decydenci, a więc Rada będzie 

widziała zainwestować w ten rejon, w chodniki, gdyż ludzie    w tej chwili idący do pracy idą 

jezdnią i muszą się mijać z samochodami, jest to teren zabudowany, nie ma obowiązku 

noszenia kamizelki, a teraz w tej chwili dni są, jeszcze rano jest ciemno, a wieczorem jest 

ciemno jak wracają z pracy, naprawdę czasami w ostatniej chwili zauważa się idących i te 

oświetlenie, które praktycznie, jest bardzo niedoświetlone, nawet tam gdzie brakuje lamp, 

gdzie mieszkają mieszkańcy tam się dopominają, a  pracownicy, czy właściciele firm nie 

wiem, ja publicznie nie słyszałem, słyszałem odgłosy ale tutaj publicznie nigdy nie słyszałem, 

żeby ten teren powinien być doświetlony, może tutaj Pan Wójt ma akurat plan doświetlenia a 

jeżeli nie to prosiłbym o rozpatrzenie tej sprawy dopóki nie ma chodników, ja myślę, że te 

chodniki w przyszłości chyba tam będą, jest tam naprawdę potrzeba, zważywszy na to, że ten 

teren daje nam, wnosi do budżetu i proszę Państwa dwa słowa na temat uchwały odnośnie 

śmieci, niestety śmieci kosztują i może będą kosztować jeszcze więcej tylko my jako 

społeczeństwo, na to właściwie się składa, na te nasze drogie śmieci sprawa właśnie tych 

opłat ale my jako społeczeństwo też jesteśmy sobie sami trochę winni, gdyż jak chodzi na 

przykład o usytuowanie spalarni śmieci to społeczeństwo mówi „veto”, biogazownie  „veto”, 

wszędzie tylko nie blisko nas, jesteśmy niewielkim krajem zurbanizowanym coraz bardziej 

gdzieś to musi być, a jeżeli wysypujemy do wysypiska niestety to kosztuje, tak, że tutaj 

myślę, że to się z czasem ureguluje ale dużo czasu będzie jeszcze potrzeba zanim to pójdzie 

recykling odpowiedni itd. i jeszcze jedno jeżeli podnosimy jakieś opłaty no nie podoba nam 

się, wiadomo, trzeba więcej płacić, ale jeżeli dostajemy coś za darmo to tak jak by musiało 

być, dostaliśmy za darmo komunikację, tutaj społeczeństwo, jeździ się za darmo fajnie, ale 

nikt nie liczy ile pieniędzy zostaje, ci, którzy maja uczniów, ile pieniędzy zostaje w kieszeni, 

moja trójka dzieci jeździła kiedyś, płacili to po prostu tak sobie przeliczyłem ile płaciliśmy za 

komunikację do Środy wystarczyło by na podwyżkę całych śmieci,  jeszcze by zostało, 

wiadomo, ze to nie wszystkich dotyczy ale tak to jest, że czasami dostaniemy i to nam 

przechodzi bokiem, ale jak trzeba więcej zapłacić to niestety podnosi się larum, ale, proszę 
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Państwa, patrzmy optymistycznie na zbliżający się nowy rok, bądźmy dobrej myśli, że będzie 

dobrze, pieniędzy w budżecie zostanie, dużo zrealizujemy, wszystkiego najlepszego, dziękuję  

 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, Szanowni Państwo, jeżeli chodzi o ulicę Polwicką 

rzeczywiście ona wymaga gruntownej przebudowy, gdyż mam świadomość i myślę, że 

wszyscy Państwo tu zgromadzeni maja świadomość, że tam jest bardzo dużo i coraz więcej,                 

i z czego się bardzo cieszę, Zakładów, zakłady zatrudniają pracowników i ten pieszy, który 

zmierza do swojego domu i do Zakładu czuje się coraz bardziej niebezpieczny, ja tu chcę 

przypomnieć Państwu, że jest ulica Polwicka w Programie przyjętym przez Radę do 

przebudowy, ale jest na jakimś tam którymś miejscu, więc musi troszeczkę poczekać, Rada 

podjęła decyzję o kolejności, tych Zakładów jest coraz więcej i coraz więcej pracowników 

będzie tam dojeżdżało i dochodziło, a jeżeli chodzi o oświetlenie, tak, ma Pan rację, że ta 

ulica Polwicka już dzisiaj jest słabo oświetlona i myślę, że trzeba będzie gruntownie podejść 

do całej ulicy Polwickiej, do przebudowy, do chodnika i nowego doświetlenia na całym 

odcinku, wymienić oprawy na słupach, które w tej chwili są, one są tam z lat 

siedemdziesiątych, prawdo podobnie, tak to bym widział, nowe oświetlenie powstanie przy 

chodniku, który przewidujemy, po lewej stronie patrząc w kierunku Polwicy, tam już gmina 

parę lat temu wykupiła jeszcze od Gminnej Spółdzielni taki pasek, żeby móc też pobudować 

chodnik, to wszystko terenowo jest przygotowane, oczywiście niektórzy właściciele jakoś nie 

poczuwają się do przesunięcia swoich ogrodzeń Zakładów, ale myślę, że w tym roku 

zintensyfikujemy te działania, żeby przesunęli, żeby teren pod przyszły chodnik, gdyż tam nie 

możemy zawężać jezdni mając na uwadze to, że duże samochody ciężarowe dowożą 

materiały czy wywożą produkty swoje z produkcji, to wszystko jest w planach, nie wszystko 

od razu, zobaczymy, przyjrzymy się tej sytuacji, jeżeli chodzi o oświetlenie uliczne i może 

jeżeli starczy nam środków chociaż zaprojektujemy, bo musimy mieć pozwolenie na budowę, 

a więc projekt nowe oświetlenie już tam, gdzie ono pozostanie na zawsze, zaprojektujemy, a 

później będziemy szukać środków finansowych na sfinansowanie, bo najpierw i tak trzeba 

zrobić, pociągnąć kabel, wkopać ten kabel, oświetlenie zrobić, a potem przystępować do 

przebudowy całej ulicy, też chcę powiedzieć, że ulica Polwicka musi mieć przebudowany 

wodociąg, Panie Prezesie, jeszcze jest azbest, niestety, ten azbest często pęka, są częste 

awarie i dlatego też przewidujemy, przed przebudową, wymianę czy pobudowanie nowego 

wodociągu z rur PCV, żeby nie było częstych awarii 

Radny Tomasz Grabowski, podnosiliśmy sprawę śmieci, ja z bardzo taką ważną sprawą, 

żebyśmy też dbali o środowisko, ale jak mówimy o śmieciach to pomyślmy też, że jesteśmy        

w środku sezonu grzewczego, po Zaniemyślu nie da się chodzić w tej chwili, ja wiem, że nie 
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mamy specjalnych służb, ja wiem, że nie ma specjalnej komórki ale można by nad tym 

pomyśleć, osobiście chodzę z psem wieczorem więc uwierzcie mi nie idzie przejść ulicami 

niektórymi, bo dusi w gardle, po prostu aż zapycha, to taki postulat, może wniosek 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, chciałbym powiedzieć, oczywiście nie raz informujemy                     

o tym na stronie internetowe itd., pracownicy do tych nieruchomości, rzeczywiście ten dym 

szokuje, nie tylko sąsiadów ale i tych co przyjeżdżają czy przechodzą, podchodzą, 

sprawdzają, zwracają uwagę, tyle ile możemy to robimy, ostatnie wizyty były na 

nieruchomości z Panem Dzielnicowym, żeby też zwrócił uwagę na obwiązki właścicieli co 

należy spalać a co nie można spalać itd., prowadzimy systematycznie, oczywiście może nie 

wszędzie tak, żeby wszystkich zadowolić, ale widzimy ten problem, który co raz częściej do 

nas dociera, do Urzędu, zresztą ja objeżdżając widzę, gdzie na którym osiedlu jest najbardziej, 

po prostu ten dym jest nieciekawy, też interesujemy się Łęknem, szczególnie Gorzelnią, 

prowadzimy korespondencję z Referatem Ochrony Środowiska niestety Inspektorat tak nie 

bardzo chętnie chce przyjechać na zgłoszenie moje, gdyż trzeba zapłacić, to jest dziwne, 

zgłosi osoba fizyczna to przyjadą, zrobią, a jeżeli to zgłoszę ja, Urząd my za całokształt tych 

spaw związanych z pracą Inspektoratu Ochrony Środowiska musimy płacić, też unikamy ze 

względu na koszty związane z budżetem  

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, ja tylko przypomnę, że z Funduszu 

sołeckiego jest zaplanowany w przyszłym roku zakupienie czujki dotyczącej właśnie spalania, 

czujki dymowej, będzie to zainstalowane, oczywiście, w pobliżu gminy, czy naszej strażnicy, 

ona będzie mierzyła stężenie tych wszystkich pyłów właśnie w okresie grzewczym miedzy 

innymi, aplikacja zainstalowana na stronie internetowej Gminy będzie pokazywała stopień 

zanieczyszczenia powietrza w Zaniemyślu, mam nadzieję, że to też wpłynie na mieszkańców, 

będą wiedzieli jak wygląda stan powietrza i, że będą bardziej przykładali się, czy bardziej 

promowali proekologiczne źródła spalania, na razie tyle, mam nadzieję, że może wspólnie 

jeszcze dojdziemy do innych wniosków takich, które pozwolą w zwykły dzień zimowy wyjść 

bezpiecznie na ulice Zaniemyśla, bo to Panie Radny Grabowski ma Pan rację, trzeba by było 

tak jak Japończycy maskę założyć w niektórych rejonach Zaniemyśla  

Radna Katarzyna Gomułkiewicz, nawiązując do wypowiedzi Radnego Grześkowiaka, nie 

patrzmy co jest obowiązkiem, a co nie tylko nośmy te odblaski, błagam wszystkich pieszych i 

rowerzystów, noście odblaski, mówię to jako kierowca, sama rozdaję, wożę w samochodzie, 

zatrzymuję i siła montuję komuś na rowerze, te odblaski naprawdę często rozwiązują 

problem, a o ulicy Polwickiej była mowa na zebraniu sołeckim wcześniej na spotkaniu Rady 

Sołeckiej tek, że jeśli nie słychać to jest to na uwadze 



43 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, ja tylko jeszcze przypomnę, 

zaproszenie Pana Wójta na dzisiejszą uroczystość 101 rocznicy wybuchu Powstania 

Wielkopolskiego, rozpoczyna się ona o godzinie 18 – tej w kościele św. Wawrzyńca  mszą za 

ojczyznę i poległych powstańców, a następnie będzie przemarsz po pomnik Powstańców 

Wielkopolskich i dalsza część uroczystości, bardzo serdecznie w imieniu Pana Wójta, a także 

wszystkich Radnych, bardzo serdecznie Państwa, wszystkich mieszkańców Gminy Zaniemyśl 

na tą uroczystość zapraszam 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska,  z okazji nadchodzącego Nowego Roku 

pragnę złożyć Państwu najszczersze życzenia, zdrowia, szczęścia, pomyślności, Do siego 

roku 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, Szanowni Państwo, przyłączam się do tych życzeń, 

oczywiście do obecnych na tej sali, Wysokiej Rady, Sołtysów, wszystkich, którzy pracują pod 

budżetem, ale przede wszystkim, wszystkim mieszkańcom Gminy, niech ten przyszły rok 

będzie dla wszystkich i tu na tej sali, i wszystkich mieszkających w Gminie Zaniemyśl, 

rokiem lepszym od roku 2019, spełniajcie wszyscy swoje marzenia, jak najwięcej, a 

problemów życzę, żeby było jak najmniej, wszystkiego dobrego   

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, dla wszystkich mieszkańców, jeszcze 

raz, Do siego roku od całej Rady i władz Gminy Zaniemyśl 

8. Zamknięcie sesji. 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, w związku z wyczerpaniem porządku 

obrad dzisiejszej sesji zamykam XVI sesję Rady Gminy Zaniemyśl. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy 

(-) Justyna Dąbrowska 

  

 

przygotował(a): Barbara Madajczak 
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